
Protokół Nr 6/25 

VI Sesji Młodzieżowego Sejmiku Województwa Świętokrzyskiego IV kadencji  

w dniu 5 kwietnia 2025 r. w godz. 10:00 - 13:30 

  

Obrady odbyły się w sali konferencyjnej Urzędu Miasta i Gminy Staszów.  . 

 

Obradom przewodniczył Łukasz Pysiak. 

Radni otrzymali następujący porządek obrad VI sesji Młodzieżowego Sejmiku 

Województwa Świętokrzyskiego:  

 

1. Otwarcie VI sesji Młodzieżowego Sejmiku Województwa Świętokrzyskiego przez 

Przewodniczącego Łukasza Pysiaka. 

2. Wystąpienia zaproszonych gości. 

3. Stwierdzenie kworum. 

4. Zgłoszenie zmian i przyjęcie porządku obrad. 

5. Złożenie ślubowania przez radną Młodzieżowego Sejmiku Aleksandrę Relidzyńską 

oraz wręczenie nominacji przez Pana Andrzeja Bętkowskiego, Przewodniczącego 

Sejmiku Województwa Świętokrzyskiego. 

6. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany założeń Świętokrzyskiego Programu Rozwoju 

Liderów „Liderzy dla Młodzieży”. 

a) wystąpienie radnego Dawida Figla, 

b) wystąpienie Pani Małgorzaty Łakomiec, Dyrektor Świętokrzyskiego Centrum 

Doskonalenia Nauczycieli w Kielcach, 

c) dyskusja, 

d) głosowanie uchwały. 

7. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia harmonogramu prac na dokumentem 

strategicznym województwa na rzecz młodzieży „Młodzi dla Świętokrzyskiego 2030+”. 

a) wystąpienie wiceprzewodniczącego Młodzieżowego Sejmiku Miłosza 

Twardowskiego, 

b) dyskusja, 

c) głosowanie uchwały. 

8. Podjęcie uchwały o współorganizacji z Polską Radą Organizacji Młodzieżowych 

spotkania „Lokalny Dialog Młodzieżowy”. 

a) wystąpienie wiceprzewodniczącej Młodzieżowego Sejmiku Wiktorii Faliszewskiej, 

b) dyskusja, 



c) głosowanie uchwały. 

9. Informacja na temat zaawansowania prac związanych z organizacją warsztatów dla 

młodzieży z zakresu mediów społecznościowych. 

a) wystąpienie Antoniego Chudzickiego, Przewodniczącego Komisji Promocji i 

Mediów. 

10. Podsumowanie działań związanych z realizacją spotkań powiatowych w ramach 

projektu Unia Europejska od A do Z. 

a) wystąpienie radnej Wiktorii Derlatki, 

11.Zmiany w składach osobowych komisji tematycznych. 

a) zgłaszanie przez radnych zmian w komisjach, 

b) głosowanie uchwały. 

12. Informacja Prezydium Młodzieżowego Sejmiku oraz przewodniczących komisji o 

działaniach podejmowanych pomiędzy sesjami. 

13. Ustalenie terminu następnej sesji Młodzieżowego Sejmiku. 

14. Sprawy różne. 

15. Zamknięcie sesji. 

 

Ad.1 

VI sesję Młodzieżowego Sejmiku Województwa Świętokrzyskiego IV kadencji otworzył 

Przewodniczący Łukasz Pysiak, który powitał koleżanki i kolegów radnych oraz gości 

przybyłych na sesję. Szczególnie serdecznie powitał gospodarzy wydarzenia, dzięki 

którym Młodzieżowy Sejmik może obradować: Pana Leszka Kopcia, burmistrza Miasta 

i Gminy Staszów oraz Panią Ewę Kondek, zastępcę burmistrza i zarazem sekretarza. Za 

przybycie na sesję podziękował również Panu Andrzejowi Prusiowi, członkowi Zarządu 

Województwa, Panu Markowi Strzale, Wiceprzewodniczącemu Sejmiku oraz Panu 

Pawłówi Krakowiakowi, Radnemu Województwa, Przewodniczącemu Komisji Edukacji, 

Kultury i Sportu. W sesji uczestniczyła również Pani Izabela Juszkiewicz reprezentująca 

Świętokrzyskie Centrum Doskonalenia Nauczycieli, Pani Marta Solińska-Pela, dyrektor 

Kancelarii Sejmiku wraz z pracownikami. 

Ad.2 

 

Głos zabrał przewodniczący Młodzieżowej Rady Miasta Staszowa Jakub Rożek, który  

podziękował Młodzieżowemu Sejmikowi za chęć przeprowadzenia obrad w Staszowie. 

Wyraził także wdzięczność za zorganizowanie warsztatów dla staszowskiej młodzieży 

oraz zaprosił zebranych na nadchodzące obchody 500-lecia założenia Staszowa.  

Burmistrz Miasta i Gminy Staszowa Pan Leszek Kopeć przybliżył młodzieżowym 

radnym historię Staszowa oraz prowadzone działania na rzecz rozwoju miny Staszów. 

Pan Burmistrz nawiązał także do nadchodzących obchodów 500-lecia Staszowa, 

przedstawił również bogaty program wydarzeń towarzyszących jubileuszowi.   



Głos zabrał również Pan Andrzej Pruś, Członek Zarządu Województwa 

Świętokrzyskiego, który przybliżył obecnym na sali rolę Młodzieżowego Sejmiku jako 

ważnego organu działającego we współpracy z Samorządem Województwa 

Świętokrzyskiego. Pochwalił młodzież, że zdecydowała się przeprowadzać sesje poza 

Kielcami i Urzędem Marszałkowskim, dzięki czemu młodzieżowi radni goszczą w 

różnych miejscach w regionie, odwiedzają samorządy, spotykają swoich rówieśników, 

tak jak oni zaangażowanych w działalność na rzecz społeczności lokalnych. 

Burmistrzowi Staszowa pogratulował aktywnie działającej Młodzieżowej Rady.  

Obecny na VI sesji Młodzieżowego Sejmiku Pan Marek Strzała, Wiceprzewodniczący 

Sejmiku Województwa Świętokrzyskiego, podkreślił, iż miasto Staszów stanowi wzór do 

naśladowania w kontekście podejmowanych działań i projektów służących 

mieszkańcom. 

Radny Województwa Pan Paweł Krakowiak przybliżył młodzieżowym radnym historię 

Staszowa związaną z nadaniem praw miejskich. Z okazji jubileuszu została wydana 

publikacja autorstwa Pawła Krakowiaka pt. ”Historia rymem okraszona”. Książkę 

otrzymali w prezencie wszyscy uczestniczący w sesji. Głos zabrała również  Dyrektor 

Kancelarii Sejmiku, Pani Marta Solińska-Pela, która podziękowała panu burmistrzowi za 

bardzo ciepłe przyjęcie Młodzieżowego Sejmiku w Staszowie.  

Następnie prowadzący obrady oznajmił, że do Młodzieżowego Sejmiku dołącza nowa 

radna Aleksandra Relidzyńska. Poprosił zebranych na sali o powstanie oraz zaprosił radną 

oraz Pana Andrzeja Prusia, Członka Zarządu Województwa, prosząc o przeprowadzenie 

ceremonii ślubowania. Pan Marszałek odczytał rotę ślubowania, którą radna potwierdziła 

słowami: ,,Ślubuję’’. Po uroczystej ceremonii nowa radna otrzymała z rąk Pana Andrzeja 

Prusia nominację na funkcję radnej Młodzieżowego . 

Ad.3 

Prowadzący obrady Łukasz Pysiak poinformował, iż w skład Młodzieżowego Sejmiku 

wchodzi 30 radnych. W posiedzeniu uczestniczyło 21 radnych, co stanowi kworum 

wymagane do obradowania i podejmowania prawomocnych uchwał. 

Ad.4 

Prowadzący obrady Łukasz Pysiak wystąpił o następującą zmianę porządku obrad 

poprzez wprowadzenie do porządku obrad punktu 12. w brzmieniu: “Podjęcie uchwały  w 

sprawie włączenia się w Program “Przyszłość a Ty”.  

Następnie Pan Leszek Kopeć, burmistrz Staszowa wraz z Panią Ewą Kondek wręczyli 

radnym upominki oraz zaprosili do wspólnego zdjęcia. 

Ad.5 

Ślubowanie zostało przeprowadzone w 2 punkcie obrad. 

Ad.6 

Prowadzący obrady Łukasz Pysiak poprosił o zabranie głosu radnego Dawida Figla i 

przedstawienie propozycji zmiany założeń Świętokrzyskiego Programu Kształcenia 

Liderów „Liderzy dla Młodzieży”.   

Głos zabrała Pani Izabela Juszkiewicz, reprezentująca Świętokrzyskie Centrum 

Doskonalenia Nauczycieli, która pogratulowała radnym dobrych decyzji w sprawie 



podejmowanych zmian oraz życzyła powodzenia w realizacji programu zapowiadając 

chęć wsparcia oraz współpracy z Młodzieżowym Sejmikiem. Podczas dyskusji, głos 

zabierali również radna Wiktoria Więckowska oraz Andrzej Pruś, członek Zarządu 

Województwa.  

Uchwała w sprawie zmiany założeń Świętokrzyskiego Programu Kształcenia Liderów 

„Liderzy dla Młodzieży” została przez Młodzieżowy Sejmik podjęta jednogłośnie. 

Ad.7 

Prowadzący obrady poprosił o zabranie głosu Wiceprzewodniczącego Miłosza 

Twardowskiego i  przedstawienie założeń uchwały w sprawie  przyjęcia harmonogramu 

prac na dokumentem strategicznym województwa na rzecz młodzieży „Młodzi dla 

Świętokrzyskiego 2030+”. 

Miłosz Twardowski podkreślił, iż harmonogram prac znacząco usprawni działania 

związane z opracowaniem dokumentu. Następnie zapoznał zebranych z jego treścią.  

Podczas dyskusji głos zabierali: radny Dawid Figiel, wiceprzewodnicząca Wiktoria 

Faliszewska oraz członek Zarządu Województwa Andrzej Pruś, który apelował do 

młodzieżowych radnych o zaangażowanie w pozyskiwanie informacji na temat 

problemów świętokrzyskiej młodzieży oraz aktywną działalność w okręgach 

wyborczych,  z których się wywodzą. Radny Jakub Gawlik podkreślił znaczenie przy 

opracowywaniu dokumentu dyskusji z nowo utworzonymi na terenie naszego regionu  

młodzieżowymi radami. Na przykładzie wyboru przewodniczącego Młodzieżowej 

Rady Miasta Opatów wskazał na ważną rolę dialogu oraz konsultacji w podejmowaniu 

stosownych decyzji. 

Uchwała w sprawie  przyjęcia harmonogramu prac na dokumentem strategicznym 

województwa na rzecz młodzieży „Młodzi dla Świętokrzyskiego 2030+” została przez 

Młodzieżowy Sejmik podjęta jednogłośnie. 

Ad.8 

Prowadzący obrady przekazał głos Wiceprzewodniczącej Wiktorii Faliszewskiej w celu 

omówienia formy współpracy z Polską Radą Organizacji Młodzieżowych dotyczącą 

wydarzenia „Lokalny Dialog Młodzieżowy”. 

Wiktoria Faliszewska Następnie przedstawiła ważne tematy, które zostaną podjęte 

podczas warsztatów organizowanych w ramach spotkania. Podkreśliła, iż 

najważniejszym dla Młodzieżowego Sejmiku jest zadbanie o zaangażowanie młodzieży 

w wydarzenie informując w swoich miejscach zamieszkania o organizacji wydarzenia 

oraz zachęceniu jak największej liczby młodych aktywnych osób z terenu województwa 

świętokrzyskiego. 

Podczas dyskusji głos zabrała radna Aleksandra Relidzyńska pytając o rolę 

Młodzieżowego Sejmiku w organizacji wydarzenia. 

W odpowiedzi Wiceprzewodnicząca Wiktoria Faliszewska wyjaśniła, iż zadaniem 

Młodzieżowego Sejmiku będzie promocja wydarzenia oraz publikowanie informacji 

związanych ze spotkaniem w mediach społecznościowych.  



Uchwała w sprawie współorganizacji z Polską Radą Organizacji Młodzieżowych 

spotkania pn. „Lokalny Dialog Młodzieżowy” została przez Młodzieżowy Sejmik 

podjęta jednogłośnie.                          

Następnie przewodniczący Łukasz Pysiak ogłosił 10 minutową przerwę. 

Ad.9 

Przewodniczący Łukasz Pysiak przekazał głos Wiceprzewodniczącej Wiktorii 

Faliszewskiej w celu zaprezentowania informacji na temat zaawansowania prac 

dotyczących organizacji warsztatów dla młodzieży z zakresu social mediów, które 

Młodzieżowy Sejmik zamierza zorganizować we współpracy z UJK w Kielcach. 

Głos zabrała również  radna Wiktoria Więckowska, która poinformowała, iż władze 

Uniwersytetu Jana Kochanowskiego bardzo przychylnie patrzą na organizację 

wydarzenia. Apelowała również do komisji promocji o aktywne działania związane z 

promocją Juwenaliów w Kielcach.  

Ad.10 

Przewodniczący przekazał głos radnej Wiktorii Derlatce, która przybliżyła działania 

Młodzieżowego Sejmiku dotyczące spotkań powiatowych w ramach projektu Unia 

Europejska od A do Z. 

Głos w dyskusji zabrał radny Bartłomiej Walkiewicz dziękując za organizację 

warsztatów w Busku-Zdroju, podkreślając profesjonalizm i zaangażowanie 

organizatorów wydarzenia. Natomiast radna Wiktoria Więckowska, podkreślała rolę 

spotkań w ramach projektu Unia od A do Z. Jej zdaniem wydarzenia znacząco 

przyczyniają się do budowania świadomości na temat Unii Europejskiej wśród 

młodzieży. 

Ad.11 

Przewodniczący komisji Łukasz Pysiak otworzył posiedzenie Komisji do spraw 

Młodzieży. Poinformował o kworum niezbędnym do podejmowania zmian w składzie 

osobowym komisji. Następnie zaprosił członków komisji do zgłaszania kandydatur na 

funkcję przewodniczącego komisji. Chęć kandydowania wyraziła radna Zofia Barańska, 

która w krótkiej wypowiedzi podkreśliła, iż działania podejmowane przez nią w 

młodzieżowym sejmiku przynoszą jej ogromną satysfakcję. Co więcej zaznaczyła, że 

chciałaby, aby działania komisji były realizowane z profesjonalizmem oraz przynosiły 

efekty. W wyniku głosowania przewodniczącą Komisji do spraw młodzieży została 

radna Zofia Barańska. Do składu komisji ds. Programu „Młodzi dla Świętokrzyskiego”  

dołączyła natomiast radna Aleksandra Relidzyńska. 

Przegłosowano także zmiany w składzie osobowym Komisji Ochrony Środowiska w 

związku z rezygnacją radnego Antoniego Chudzickiego. 

Ad.12 



Przewodniczący Łukasz Pysiak zaproponował przegłosowanie dodatkowej uchwały w 

sprawie włączenia się przez Młodzieżowy Sejmik w Program “Przyszłość a Ty” 

realizowanego przez Komendę Główną Policji. 

Radny Bartłomiej Walkiewicz przedstawił założenia tego programu oraz ogłosił, iż 

radny Dawid Figiel został wybrany na funkcję koordynatora projektu w województwie 

świętokrzyskim. 

Wiceprzewodnicząca Wiktoria Faliszewska wyraziła zainteresowanie wobec 

najbliższych działań związanych z programem “Przyszłość a Ty”. Uchwała w tej 

sprawie została większością głosów przyjęta przez Młodzieżowy Sejmik.  

Ad.13 

Przewodniczący komisji tematycznych zaprezentowali działania prowadzone w czasie 

między sesjami. Działalność Prezydium Młodzieżowego Sejmiku przybliżył natomiast 

przewodniczący Łukasz Pysiak.  

Głos zabrała również Wiceprzewodnicząca MSWŚ Wiktoria Faliszewska, która 

opowiedziała o efektach wydarzenia pt. “Kongresferencja”. Podkreśliła sukces 

związany z jego organizacją opierając się na wielu pozytywnych komentarzach od osób 

w nim uczestniczących.  

Ad.14 

Przewodniczący Młodzieżowego Sejmiku ogłosił, iż termin kolejnej sesji, która będzie 

miała charakter ewaluacyjny,  przypada na koniec maja br. 

Ad.15 

W sprawach różnych głos zabierała Wiktoria Więckowska. W swojej wypowiedzi 

zaznaczyła, że gremium działa bardzo prężnie, jednak w 30 osobowym składzie 

znajdują się również osoby nie wyrażające zbyt dużego zaangażowania. Apelowała o 

większą aktywność nie ograniczającą się jedynie do obecności na sesjach. 

Głos zabrał przewodniczący Młodzieżowego Sejmiku Łukasz Pysiak. Zgodził się z 

apelem radnej Wiktorii zaznaczając, że przynależność do gremium Młodzieżowego 

Sejmiku powinno zobowiązywać radnych do działania i godnego reprezentowania 

Młodzieżowego Sejmiku.. 

Na temat aktywności młodzieżowych radnych wypowiedział się również Pan Andrzej 

Pruś, Członek Zarządu Województwa, podkreślając, że radni mogą sami podejmować 

inicjatywę organizacji wydarzeń i działań, ponieważ stanowi to ogromną wartość.  

Głos zabrał Łukasz Pysiak. Przybliżył zebranym pomysł związany z podjętą współpracą 

z Przewozami Regionalnymi. Założeniem działania ma być promowanie zachowania 

zasad bezpieczeństwa szczególnie w otoczeniu zbiorników wodnych. Propozycją 

aktywności jest zorganizowanie spotów informacyjnych w pociągach regionalnych, aby 

informacje dotarły do osób podróżujących tym środkiem transportu zwłaszcza w okresie 

wakacyjnym.  



Prowadzący obrady wyszedł również z inicjatywą dotyczącą organizacji wydarzenia w 

związku z trwającymi obchodami tysiąclecia Państwa Polskiego we współpracy z 

Młodzieżowymi Sejmikami Województwa Lubelskiego oraz Podkarpackiego 

kultywując rocznicę istotną dla naszych regionów. 

Na zakończenie dyskusji, głos zabrał Wiceprzewodniczący Sejmiku Województwa 

Świętokrzyskiego, Pan Marek Strzała. Podziękował za aktywną współpracę 

Młodzieżowego Sejmiku Województwa Świętokrzyskiego z Sejmikiem Województwa 

Świętokrzyskiego. 

Ad.16 

Na tym obrady zakończono. 

                                                                                                    Łukasz Pysiak 

   

                                                                                                            Przewodniczący  

                                                                                                   Młodzieżowego Sejmiku 

                                                                                                Województwa Świętokrzyskiego 

 

 

 

 

Protokół sporządził 

Paweł Celuch 

Sekretarz Młodzieżowego Sejmiku 


